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Mirjana Hemon, predsednica i idejni tvorac Udruženja žena Banstolka, dobila je izuzetnu priliku
da krajem oktobra, ispred članova kabineta potpredsednika Vlade Republike Srbije zaduženog
za evropske integracije, Božidara Đelića, govori iz svog ugla i ličnog iskustva o ženama u
agrobiznisu      , njihovim problemima i teškoćama. Ogroman rad žena Banstola, a posebno
angažovanje Mirjane Hemon, prepoznali su predstavnici Pokrajinskog sekretarijata za
poljoprivredu, šumarstvo i vodoprivredu koji su je predložili da svoja iskustva o preradi i
inovativnim proizvodima iznese na Nacionalnoj Konferenciji o ženama u agrobiznisu, održanoj
21. septembra ove godine. O tome koliki je bio značaj ove konferencije, govori podatak da je
ona okupila preduzetnice iz cele Srbije kao i predstavnike Vlade Srbije, finansijskih institucija,
razvojnih agencija, udruženja žena i privrede. Konferenciju su organizovali Američke agencije
za međunarodni razvoj (USAID), Agrobiznis projekat i Kancelarija za održivi razvoj nedovoljno
razvijenih područja sa ciljem da se podstaknu sve državne i finansijske institucije u Srbiji da
podrže preduzetništvo i pokrenu preduzimanje konkretnih mera, kako bi se omogućilo veće
učešće žena u agrobiznisu.
O svom radu, planovima i daljem razvoju Mirjana Hemon kaže:
-Za mene je to veliko priznanje i čast, da posle dve godine, koliko postoje Banstoleke, i koliko
sam aktivna na ovom polju, počinjem da registujem pozitivne reakcije za sav moj rad i uložen
trud. Naročito mi je drago zbog žena u Srbiji, koje po mom mišljenju, u poslednje vreme,
doživljavaju preporod. Žene su generacijama radile, bavile se kućom, kuvale, vezle, plele,
heklale, tkale i za sve to vreme uspele da ostanu neprimećene. Vreme s kraja XX i početak XXI
veka, predstavlja prekretnicu kada je žena u pitanju, jer je  prepoznalo i označilo rad žene u
seoskom domaćinstvu kao posebnu vrednost. Poznato je da su žene ruralnog područja Srbije
oduvek imale zlatne ruke, ali to se podrazumevalo. Cilj naše Vlade je podržavanje žena
preduzetnica, jer se žena pokazala ne samo kao stub porodice, već  i čitavog društva, kaže
gospođa Hemon i dodaje:
-Osnovni motiv okupljanja nas, žena Banstola, proistekao je iz naših nesreća, što smo ostale
udovice i što smo želele da naše znanje i energiju usmerimo u nešto korisno i lepo. Više od dve
godine se družimo pripremajući slatku i slanu zimnicu, voćne rakije, biljne sokove od voća koje
je raste na našim imanjima, od plodova iz šuma sa Fruške gore koje same sakupljamo. Ukratko,
radimo sve što smo i ranije radile, s tom razlikom što sada to pokušavamo i da plasiramo na
tržištu. Vrlo brzo ljudi su nas počeli prepoznavati, i mi smo širile i članstvo i proizvodnju. Postale
smo poznate po kvalitnim proizvodima, ali i po novinama. Mogu da se pohvalim da SKOČKO,
moj orginalni proizvod koji sadrži bagremov med i osamnaest različitih vrsta koštuničavog i
bobičastog voća, semenki, dokazano utiče na jačanje organizma u celini. Na 77.
Međunarodnom poljoprivrednom sajmu u Novom Sadu, nagrađen je Velikom zlatnom medaljom
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od strane stručne komisije za ocenjivanje kvaliteta. Analize su potvrdile veliki uticaj SKOČKA na
oporavak rekonvalescenata, na jačanje imunog sistema, regeneraciju crevne flore, sluzokože i
unutrašnjih organa, te povećnja koncentracije kod starijih ljudi, a ja nastojim da ga dalje
usavršavam. SKOČKO je i afrodizijak, prepoznatljivog u narodu kao “seksi salata”, a najbolji
dokaz za to su mojih devet unučadi.
-Međutim, nisam se zaustavila na tome. Moju kuću na Banstolu osposobila sam za prijem
gostiju. Imam četiri sobe A-kategorije sa četiri zvezdice, ali i etno salu za pedeset gostiju, kojima
mogu da ponudim doživljaj pravog sremačkog ručka. Moja kuća može biti usputna stanica
turistima koji obilaze naše fruškogorske manastire, ali i onima kojima je potreban pravi odmor.
- Iza sebe imam mnogo rada, mnogo truda i muke, i ne mogu da kažem da je sve divno a ni da
je posebno isplativo. Od trideset članica društva je samo nas deset aktivno, koje sve to
pripremamo, iznosimo na sajmove, prodajemo i tome slično. Samo nas pet sakuplja plodove po
šumi, a nas dve, a često i sama, dežuram na štandu. Ostale članice nam pomažu samo po
potrebi, jer su još zaposlene, pa ne stižu. Osim toga, veliki problem nam je transport. Naime,
sve što stoji na mojoj tezgi, teglice, flašice, oprema prenosim sopstvenim kolima, mojom Opel
Korsom, u kojoj, kada sve spakujem ima taman mesta još za jednu moju drugaricu, da mi
pomogne, baš da nisam sama. Jedno veće novo vozilo, rešilo bi nam sijaset problema, mogle
bismo ponuditi više robe, i nas bi bilo više, a tamo gde je više žena, tamo je i bolja atmosfera,
veselije je.
Dana 15 oktobra u Inđiji na manifestaciji Žensko stvaralaštvo na selu, predstaviće se 400
Udruženja žena iz čitave Vojvodine i prikazati svoje proizvode, šta rade i čime se bave, svu
raskoš umeća i kreativnosti. Biće veliko zadovoljstvo i čast toga dana biti deo tog skupa, kaže
uzosmeh Mirjana Hemon i poziva sve žene i one koji vele žene da posete ovu veliku
manifestaciju posvećenu vrednim srpskim ženama.
Nekako je prirodno da kada se nešto radi kvalitetno i od srca da pre ili kasnije mora da donose
rezultate. Posetioci sajmova, manifestacija i sličnih događaja uveliko prepoznaju kvalitetne
proizvode nasmejane gospođe Hemon obučene u nošnju, kakvu su tradicionalno nosile žene u
Sremu. Međutim, za žene iz seoskih sredina posebno je važno da njihov rad prepoznaju i ljudi
iz vlasti, jer jedino ako država stoji iza njih njihova delatnost i razvoj mogu da se materijalizuju i
da dobiju društveno priznanje i status koji im pripada.
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